
PROTOKOL Nr XV/2011

z Sesji Rady Gminy Rybno odbytej w dniu 20 grudnia 2011 roku

w SaIi Konferencyjnej Urzgdu Gminy Rybno pod przewodnictwem

Pana Mariana Ligmana - Przewodniczqcego Rady Gminy.

Obrady roryoczpto o godz. 1000' zakoiczono o godz.1330.

Stan osobowy Rady - 15 radnych

W obradach zgodnie z list4obecnoSci uczestniczylo 14 radnych.
Radny Pan Eugeniusz wierzbicki usprawiedliwil swoiqnieobecnodd na sesii.

Spoza Rady Gminy w sesji uczestriczyli:

l. Pan Jerzy Chmielewski - radny powiatu Dzialdowskiego
2.PanJanuszKaczmarek -radny powiatuDzialdowskiego

3. Pan Tomasz Wpgr4,nowski - radny powiatu Dzialdowskieeo
4. Pan Edmund Ligman - W6jt Gminy

5. Pan Miroslaw Karbowski - Sekretarz Gminy
6. P ani Zdzislaw a Kanicz - Skarbnik Gminy
7. Soifysi wsi w liczbie - 16 os6b

8.Publiczno6i-2osoby

Ad. pktl i2

Pan Marian Ligman - przewodnicz4cy Rady Gminy otworrylobrady
XV sesji RadyGminy Rybno, powital panill panOw Radnych or*r piriony"ngosci. Stwierdzil,2e na stan 15 radnych w obradach bierze udziiftT-i"J"y"r, ,co sr:nowi kworum Rady wymagane do prowadzenia prawomo""y"f, oUru'J
i podejmowania prawomocnych uchwal.



Ad. pkt 3

Porzqdek obrad XV sesji Rady Gminy Rybno.
L Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocnosci obrad.
3. Ustalenie porzqdku obrad .

4.Prryj1cie protokolu z XIV sesji Rady Gminy Rybno.
5. Sprawozdanie z dzialalnofici mipdzysesyjnej W6jta Gminy.
6. PodjEcie uchwaty w sprawie Wieloletniej f-gntrv Finansowej Gminy Rybno

na lata 2012-2018.
7. Uchwalenie budZetu Gminy Rybno na 2012 rok

l) wyst4pienie W6jta Gminy,
2) wyst4pienie Przewodnicz4cego Komisji Bud2etu i Finans6w,
3) d y s k u sj a,

^ 
4) podjpcie uchwaty w sprawie uchwalenia budZetu Gminy Rybno na 2012 rok.

8. Podjqcie uchwal w nastgpujqcych sprawach:
l) zmiany Wieloletniej ppglo? Finansowej Gminy Rybno na lata20lt_201g,
2) zmian w budZecie Gminy Rybno na 20l l rok,
3) Gminnego Programu profilaktyki i Rozrviqgywania problem6w

Alkoholowych,
4) okre6lenia prrystank6w komunikacyjnych orazwarunk6w i zasad

-. 
korrystania, kt6rych wlaScicielem jib zarzqdzajqcymlert CJnu Rybno,5) okreslenia szczeg6rowego sposobu konsultowania z radamidzialalnosci
po21'tku publicznego lub organizacjam i pozarzqdowymi i podmiotami, okt6rych mowa w art.3 ust.3 ustawyo dzialalnosci p""ytt*pruii"^.g" i 

"wolontariaciel projgkt6w akt6w piawa miejscowego w dziedzinach
dotyczqcych dzialalnoSci statutowej tych Jrganizacji,

!) nlanu pracy Rady Gminy Rybno na)OlZ rok,
7) planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno na 2012 rok.9 .Wolne wnioski i zapytania.

10. Zamknigcie obrad.

-_-.. l* Marian Ligman - przewodniczqcy Rady Gminy z_rw6cilsig do pana
W6jta.i radnych z pytani.em c4, kto3 ctrciat6y wnieSi ,ii*y ha/ p"pr"*H O.porz4dku obrad jaki radni otrzymali w zawiadomieniach 

";"i;;d;;1. 
'

Radny Pan Andrzej Komacki _ przewodniczqcy Komisji Budzetui Finans6w zglosil wniosek w zwiqzkuz obecnoSci4mieszkaric6w oprzesuniEcie pkt. wolne wnioski i zapytaniapo sprawozdan iu z dzialarnosci
migdzysesyjnej W6jta Gminy: 

?bI ToSu Uyto foOyskut.*"e p.r"Jpojje"i._
w uimy ch uchwal j akimi s4 wieloletni a progpoziF rnansowa na lata 20 | 2_20 r gi budzet gminy na 2012 rok.

. . . .Po_.Iodnicz4cy Rady Gminy w zwiqzkuz wplynipciem do niego skargi nadzialalnofit W6jta Gminy wnosi o wprowadzeni" p*tt., itorp"-""iJ.[".g1jakopodpunkt8wpkt.g.



odnosnie wniosku radnego Pana Andrzeja Kornackiego proponuje ustalii czas
dyskusji, jest to na pocz4tku sesji.

Radny Pan Andrzej Kornacki powiedzial, aby nie przedh?a(, dyskusji
ustali6 tematykg dot. budZetu i okreSlii czasowo dyskusjq.

Wigcej wniosk6w w sprawie zmiany w porzqdku obrad XV sesji Rady nie
zg)oszono, w zwiqzku z crym Przewodnicz4cy Rady Gminy poddal pod
glosowanie Rady wniosek radnego pana Andrzeja Komackiego o priesunigcia
pkt .9 jako pkt. 6 wolne wnioski i zapytania - na temat bud2eiu Gminy Rybno na
2012 rok, a pkt 6 otrzyma kolejny Nr 7 itd.

- Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 radnych
w obradach Rady bralo u dzial 14 radnych , I 2 glosami ,, zt' priy 2 glosach
wstrzymujqcych sig przyjgla- wniosek zglos zony przez radnego-pana indrzeia
Komackiego o zmiang w-kolejnoSci punkt6w w iorz4dku obiad XV sesji.

Nastgpnie Przewodnicz4cy Rady Gminy poddal pod glosowanie naay
r"jgr.! owl4czenie pod obrad sesji pkt dot. itozpatrzenia Jkargi na dzialalnosi
W6jta Gminy jako podpunkt g wpunkcie g.

. \udl Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady l5 radnych
w obradach Rady bralo udzial 14 radnych , jednogloSni e 14 glosarri ,, za,,
prryjgla wniosek zgloszony przez przew odnicz4cego Rady Gm-iny.

Przewodnicz4cy Ra{y Gminl poddal pod glosowanie Rady wniosek
o przyjgcie porz4dku obrad XV sesji Rady , u*"gtga.ri..ri.rn p.ry:Ety.f, 

-

wniosk6w.

. R-udl Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15 radnych
w obradach Rady bralo_udzial 14 radnych, jednogloSnie t4 glosami ,, za,przyjgtaponqdek obrad XV sesji w nasigpuj4cym bizmieniu;

Porzqdek obrad XV sesji po zmianach:

l. Otwarcie sesji.
2. Stwierdzenie prawomocnosci obrad.
3. Ustalenie porz4dku obrad .

4.Przy11cie protokofu z XIV sesji Rady Gminy Rybno.
5. Sprawozdanie z dzialalnoici migdzysesyjnej W6Jta Gminy.
6 .Wolne wnioski i zapytania.
7' PodiEcie uc!ryuty * sprawie wieroletniej prognozy Finansowej Gminy Rybno

nalata2012-2019.
8. Uchwalenie budzetu Gminy Rybno na20l2 rok

1) wysrqpienie W6jta Gminy,
2) wystqpienie Przewodniczqcego Komisji Budzetu i Finans6w,3)dyskusja,

^ 
4) podigcie uchwaly w sprawie uchwalenia bud'etu Gminy Rybno na 2012 rok.

9. Podjgcie uchwal w nastgpuj4cych sprawach:

1]^l*y wieloletniej prognory Finansowej Gminy Rybno na rata201r-20r9,
2) zmian w budZecie Gminy Rybno na 20l l iok.



3) Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiq.zywania Problem6w
Alkoholowych,

4) okreSlenia przystank6w komunikacyjnych oraz warunk6w i zasad
korzystania , kt6rych wlaScicielem lub zarzqdzajqcym jest Gmina Rybno,

5) okre6lenia szczegolowego sposobu konsultowania z radami dzialalnoSci
po4rtku publicznego lub organizacj arni pozarzqdowymi i podmiotami,
o kt6rych mowa w art.3 ust.3 ustawy o dzialalnoSci po@ku publicznego
i o wolontariacie, projekt6w akt6w prawa miejscowego w dzjedzinach
dotycz4cych dzialalno5ci statutowej tych organizacji,

6) planu pracy Rady Gminy Rybno na 2012 rok,
7) planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Rybno na 2012 rok,
8) rozpatrzenia skargi na dzialalno6d W6jta Gminy.

10. Zamkniecie obrad.

Ad. pkt. 4

Pan Marian Ligman- przewodnicz4cy Rady Gminy zwr6cirsig do radnych
z pytaniem, czy squwagi do sporz4dzonego'prototolu z XIy sesli naOf Cminy.
Radni nie zglosili uwag, 

Ti.qoRrawek do protokolu, Rada Gminy w glosowaniu
jawnym na ustawowy sklad Rady 15 radnych w obecnoSci 14 radnyc'h ,jednoglo5nie 14 glosami ,, za ,, przyjgla piotok6l z Xly sesji Rady Gminy.

Ad. pkt 5

Edmund Ligman - W6jt Gminy zloiryl sprawozdarie zdzialalno3ci
miqdzysesyjnej w6jta Gminy (sprawozdanie stanowi zalqcznika" p."t.t"i"l.
Radni zglosili nastgpujqce uwagi i pytania do zlo2onego pnezpaiaW(tjta
sprawozdania.
Radny Pan Edward Wi6niewski - na20l2 rok zaplanow ano zadanie
inwestycyjne skaj park w Rybnie , zapytalco sig planuje zrobi6.

PanlM6jt Gminy odpowiedzial, ze nie ukaiat sig jeszcze program, gdzie
\92: V ubiega6 sig o dofinansowanie w 75 %o, st4d nasz uaziat Z"tyS, zt'i
2012 rok, rozliczenie mo'e by6 w 2013 roku. Odno6nie lokalizacji iri, -
propozycje za boiskiem Szkoly podstawowej i przy parkingu * b"ni-_ Rybna,
wybrano propozycje w Centrum Rvbna.

Radny Pan Leszek Zakrzewski zapytal,c4y firmom byly umarzane
podatki, w sprawozdaniu byla informacja I umorleniach podatlu od
nieruchomoSci osobom fizy cznym.

Pan W6jt Gminy odpowiedzial, 2e niebylo umorzef osobom
prowadz4cym dzialalnoSi gospodarczq w okresie migdzysesyjnym.



Wigcej uwag i pytari do sprawozdania radni nie zglosili.

Ad. pkt. 6 - wolne wnioski i zapytania

Radn_l Pan Andnej Komacki - powiedzial, Ze w tympunkcie chcialby
przedyskutowa6 4 sprawy :

J. Temat Zespolu Szk6l w Rybnie - na posiedzenie Komisji Bud2etu
i Finans6w zostala poproszona pani Dyr.ektor Zespofu Szkol w Rybnie, byla
roznowa na temat bezpieczeristwa w Zespore Szk6l, czy jestbezptecznie," czyjest potrzeba zabezpieczenia srodk6w oo tej pory pani Dy.ektor nie ottzymara
qrgtokotu zpueprowadzenia pr6by ewakuacyjnejuczni6w * Z.rpoi" irtof *
Rybnie.
2. W imieniu Klubu Radnychchcialby zapytai o dwie sprawy, planuje sig w 2012roku wplywy do budzetu ze sprzedazy mienia gminnego w wysokosci 500 tys. zr ,jestto ze sprzedz\r budynkr go bylej Sztole pidstaw6*.; * f*rr. ryn*n i ruremizg OSP w Hartowcu, chcielibySmy wiedzied co6 na ten tematpili
podjgciem decyzji.
3' Kwestia wniosk6w skladanych do bud2etu przez sorectwa, min. sorectwo
Gr4dy, wie ,2e byl problem_ z wytorem solrysa, byty konflikty i *ri"r.f. a"budzetu lV! z-tgzony przez Radp Soleck4 w,p.u*i"'*yton*iu inrv.ffii-
w postaci budowy drogi.

^ . .Po:*gdnicz4cy Rady Gminuudzielil glosu pani soltys wsi Grqdy.Pani Agnieszka Wysocka solrys wsi.Grqdy po"gratulowala i^"rty";i iuii.planuje sig realizowa6, ale srwierdzi,ta,)i iieZiwuiata, Uy;utLii,i*.r1";"
:jll by: w Gr4dach, prosi pana W6jra o odpowiedZ.
wdalszej swojej wypowiedzinawiqiara do wniosku solectwa i odpowiedzi pana
w6jta na tenze wniosek w sprawie poro2enia asfaltu na drodzi* clio""r, a"Kielpin, 

S9.1 a droga przebie ga.przez : giny, poa.:mowane ari"i*i":"todpowiedzial nam pan W6jt w pis-mie ,p.t7ry iu ii""y^, * ,iii"til "d^podtrrymuje wniosek o asfaltowanie odcinka drogi do grurri"y d;1;;6;;".Miala wgl4d do projektu bud2etu na20r2rot i nil ma tam 2adnej inwestycji,kt6ra bEdzie przeprowadzana w Grqdach. pori lutnie bylo 2adnej inwestycji .Prosi Pana Przewodnicz4cego Rady,aby wprowadzil moifi woSe ivyira"*,""i"
drogi w 2012 roku.

Przewodniczqcy Rugy OTin, powiedzial, 2e jako przewodnicz4cy Radyma r6wnorzgdny glos z radnymi i wigkszoS6 deryduje, iako prz"woarric)t'
:^j: r,e odpowiedzialnv.za catqgminE. wsr6d *riirti*, r,o..ltrli"til"Lr a"budzetu na20l2 rok " bvl te2 wniisek o utrru.Jr"rri" a.ogi' * Criau;;;;j.g"obwodu wyborczego. '

, . . 
PT W6jj_9Tiny powiedzial, Le chcialby odpowiedziei na pyania, kt6rezlo2ylradny z Klubu Radnych,,samorzqd ,lui"rrkuh"u r,, fun ina.{Komacki.

- Zesp6l Szk6l w Rybnie, nie mamy protokolu zprzebieguakcji ewakuacyjnejuczni6w w Zespole Szk6l,



Dochody ze sprzeduiry mienia planowane do bud2etu na20l2 rok w wysokoSci
500 tyS. zl - jest to symulacja jak4chcieliby6my uzyska6, trudno powie&iel czy
to bgdzie 500 tyS. zl czy wipcej, czy mniej. Obiekty zakt6re chcemy uzyskad
Srodki to remiza OSP w Hartowcu, kt6rqbEdzie wykupywal Zarzqd,Dr6g
Wojew6dzki w Olszfynie i budynek po bylej Szkole podstawowej w
Truszcrynach. Jeieli bylyby to kwoty poryskane z tej2e wyceny to kwota
bytaby wyZsza niZ. 500 tyS. zl, bo nie wie w jakiej cenie i czy bgdzie chptny na
zakup budynku po bylej Szkole podstawowej w Truszczynaih. 

-

odnosnie wniosk6w do bud2etu skladanych przez solectwa, zwr6cil siE do
radnego Pana Komackiego z p1'taniem, o jakie konflikty chodzi, o kt6rych m6wil
radny.
R,adny Pan Andrzej Komacki odpowie&ial, Ze otym,Ze we wsi Grady byty
niesnaski, Przewodnicztcy Rady Gminy informo*ul nu sesji, 2e soltys nie zostal
1ybr1ny, trzeba podjq6 j eszcze jednapr6bg. MoZe niefortunnie uzyliego slowa,
ale wiemy o co chodzi.
Wptywy do bud2etu na 2012 rok ze sprzeduiry budynku po bylej Szkole
Podstawowej w Truszczynach- na zebraniu pan w6jt powiedzizrr, Le srodki za
szkolg o ile szkola zostanie sprzedana bpdqprzekazane na remont rcmizy
w Truszczynach.
Zar6wno Klub Radnych jak i mieszkancy wsi Hartowiec nie chcieliby6my
1ara3a( 

gminy na kolejne kredyty, w planie bud2etu na2}l2rok mamy 
"

tudowp remizy OSp w HTgy:1, planowane wydatki to 220 tyl. i w tym
20 ry(. zl srodk6w wlasnych i 200 rys. zl kredytu po co mamy La"iqzue;iaz"t
gminy kredytem, mamy pro5bE do Rady Gminy i pana W6jta, by te Srodki, kt6re
wpty.n4d9 korica tego roku czy nast€pnego zaiemizgosp-w Hartowcu zostaty
w.tej.miejscowosci. Z jednej strony pranuje sig wptywy do bud'etu ," tpoianiry
mienia, natomiast na budowg n9*9i*ror pi-"ii si'1zaci4gnq6m"a1i. nua'lpowinni sig zastanowi. czy na budowg no*"j r.-i"y t.ae miai, ,toil ru-r,u.a
olrzymamy odszkodowanie .Mieszkaricom i nam .udny_ nie zileZry na tym,,, zeje2eli jeszcze nie ma srodk6w na b"dowg remiry, zeby juzazis ta Luaorl,a uyta
groyld.zola ,Le,Pan WOjt y1w_ziq6 kredy na LuOowg. tvty 

"t "._y,z.ty1"Srodki, kt6re wplynqza t4 Swietlicp, na ile bgdzie ona wycenion a, Leby zostaly
przekazane na nowo budowan*uzgodnionqz panem w6jtem, z mieszkaricami ,zZarzqdem OSP, nie m6wimy o tym gdzie ma by6 budowana ter u,ii ti---'
drugorzgdny temat.

^ Pan W6jt Gminy nawiqzal do sprawy rerygnacji z funkcji soltysa wsi
Grqdy przezPaniq AgnieszkE Wysock4 .ycofanii reiygnacji, iono*n. wybory,
wyjaSnil, 2e mimo wycofania rezy gnacy irzezfania Wysoclupro..drru '
administracyjna nie ponualalanaio zebibez wyboru i gtoso*ania tajnego
1vbra6 

ponownie Pani* wysock4na solfysa . oodal, zJdo zadnegoil"ifiitt ,ienieprryczynia i na nikogo nie wplywa.
Co do Srodk6w planowanych do pozyskania ze sprzeduiry mienia, jest to

dzi6 zaplanowane. Na pewno jeheri bgdzie tudowana swietlica'w gu.t"*"u, uomamy to zapisane w Statucie Solectw, 2e te 6rodki z pozyskanego mienia
w solectwie pozostanq.



Srodki , kt6re byty pozyskane ze sprzedae mienia w solectwie zawszebyly
przekazywane do danego solectwa i tutaj tezbgd4. Natomiast Srodki, k6re
pozyskane bpdqza wykup remizy w Hartowcu, to bgdqza male Srodki, Zeby
wybudowa6 Swietlica, cale,zaplecze, gara:2, parking, to bEd4za male pieni4dze, by
tylko z tego pobudowai, dlatego bud2et gminy bgdzie zobowiryany nadolozenie
tych, 2e Srodk6w. Poczekajmy, az to siQ wszystko wyjaSni, u pot.- w duchu
spokoju bgdziemy przedstawia6 i realizowad te przediiEwzigcie.

Radny Pan Andrzej Komacki mw6cil siE z proSb4 do przewodnic z4cego
Rady, aby slowa wypowiedziane przez p ana W6jfa byti.dokladnie
zaprotokolowane .

. .Przewodnicz4cy Rady Gminy odpowiedzial, Le czuwanad tym, by protokol
odzwierciedlal to ,co siE dzieje na sesji.

Radny Pan Jan Rozenialski powiedzial , 2e chciarby zglosii wniosek na
rgce Przewodniczqcego 

$dv. Gryny, do planu pracy KomisjlRewizyjnej Rady
Gminy Rybno na20r2 rok, aby Komisja iaigla sig tematem obiegu aom-entow
po crym odczytal treSi wniosku.., bo p6zniej w porz4dku obrad mlmy ustalenia
planu pracy Komisji Rewizyjnej nuiOtZril. '

* _P,rzewodniczqcy Rady Gminy ponownie odczltalwniosek zwracaj4c sig do
Pana w6jta, 2e w tymwniosku jesi zarzttzrego obiegu dokument6w Jurzgdzie
Gminy na co on nie ma wplywu, pan W6jt wi{ noieJ oapo*i.Jriutny 

"l-nadz6r_nad pr zeplywem 
{1!u m en19w, pi 

""y ^ 
p, 

"ikazal 
iuao wd aju ;ios ek.

Radny Pan Andrzej Komacki zwrOcit sig i proSb4 do e.".*oini.r4..go
Rady Gminy o udzielenie glosu mieszkan"o*i *ri Hartowiec punu wul.irt .,nuw sprawie odwodnienia, przebudowa tor6w utrudnia odptyw *oJy. f.Jfr_ r.,zglaszal ju:2 na sesji radny i soltys pan Bogdan Kopanski .

. 
Po udzieleniu eloy p3. 

{alewski fowiedz ial, ze w odazalewa j egopgsgsj:, byl przypadek ,Ze chcialwolal struz,pozam4by odpompowali wodg, alenie bylo gdzie wody odprowadzii. w poprzednicr, r"t".r, uyr.-t r., z"'*iivtprzerwany i ta woda miala gdzie-odplywa6, bo prry torach'byfy studnie
drenazowe, a teraz prza przebudowie Lolei'usypali' wal i nie ma mozliwosciodpfvru.

. P.* W6jt Gminy odpowiadajqc_ na powy2sze wyjaSnil, Le byl namiejscuzinirynieremkontrakfu, onto zglaizar, pono*ni" tyazieri temu telefonicznie, ta
1{uacja zaistniata jak powstal wal, musz*by6 "#*y;.oj.k;;;;;'-""informacje, ze niby robi4 zmiany w dokum.nt ..ll p-l"ttowej, by ia wodpodprowadzii, musi poczekad na decy"je wykonuw"y totei, pumiita; t; i ,u_monitoruje sprawe. Nie moze 

"up"*ni6, 
ze nigdv 

"i" 
aga"ii 

"il"it"r" ri"Gi, u"budynek jest nisko usytuowany na terenie spa&istym. Je2eri kolej cos zrobi, tojako gmina przyczynimy siQ by przynaj mniLi zrrurr"go gruntu odprowadzii
wodg.
Musimy mied pozwolenie i dokonanezr-niang w projekcie ptzezkorej,2eby nietylko z drogi gminnej odprowadzii *tOg a"i aaie.j.



OdnoSnie wniosku radnego Pana Rozentalskiego Pan W6jt powiedzid., 2e zna
terminy KPA i nawet dzisiaj chcialby siq odnie66 do tego w II czgsci wolnych
wniosk6w. Cho6by chcial da6 odpowiedZ na piSmie, to gdzie ma skierowa6
odpowiedZ, nie ma adresu, ani siedziby Klubu, podpis jest nieczytelny. Radni
Klubu Radnych Rady Gminy Rybno ,, Samorzqd z Mieszkaricami,,, gdzie ma
odesla6 odpowiedZ na Wasze zapytanie.

Wywiqzala sig dyskusja pomiqd4y panem W6jtem, a radnym panem
Rozentalskim na temat udzielania odpowiedzi, adresu Klubu Radnych,
odpowiedzi na wnioski skladane do budzetu, pan w6jt Gminy powiedzial, Le nie
ma takiego prawa, kt6re zobowi4Tuje go do odpowi edzi nawniosti skladane do
budZetu, czy wniosek zostalprzyigty do bud2etu, cz! rozpaftzonv negafywnie.

Przewodnicz4cy Rady Gminy zarzqdzil l0 minutowq po.r*g. -

Po wznowieniu obrad o godz. 1110 przewodniczacy itady Gminy wr6cil
do tematu Zespolu Szkol w Rybnie. powiedzial, ze do onia dzisiejszego nie ma
protokofu z przeprowadzenia pr6by ewakuacyjnej przez paristwow qlt uz
Po2arnqw Dzialdowie.
Odno5nie rozbudowy Zespofu Szkol w Rybnie wiemy, 2e bez pomocy
finansowej z zewnqtrz nie mamy Zadnych szans, na rozbudowq, co ao innych
nawet drobnych inwestycji, kt6re maj4poprawil bezpieczeistwo to proponu;e
zaczekat do wniosk6w, kt6re bpd4 ewentuutni" skladane przez Oyreliqg'.-
Dyrekcja Zespolu Szk6l jest org€nem odpowiedzialn ym za to ro ,ig t n, ari..j.
i za to co sig mo2e tam ewentualn ie wydany(. Jezeli Dyrek cja zesporu uana, ze
s4potrzebne jakies inwestycje poprawiaiqce bezpieczeristwo uczni6w i warunki
pracy to bEdzie skladala wnioski. Zaapelowaldo radnych aby pozostawii
ewentualne wnioski w sprawie ludziom, kt6rzy sig na tym najlepiej znaj4.

Radny Pan Andrzej Komacki powiedzial, Ze chciatby,ig oani"Se do*lior.ky zloircnego przez radnego pana Janka Rozentalskiego, iran W6jt 
-

twierdzi, ze nie ma adresu, gdzie m6gtby wyslai odpowiedidia Klubu"Radnych.
Zlozyl na rqce Przewodnicz4cego Rady Gminy pismo o powstaniu Klubu, kto jest
Przewodnicz4cym Klubu,,cz,lonkami. fooimaio'poprawii i poda6 adres siedziby,
ale nie chcieliSmy tworzy.6 siedziby nara,alna diod^atkowe k;rrbr, ,;;; 

--
Przewodnic"ecy zapewnil nam lokal . MoZemy poda6 adres nuiiOny 

^onuprzekaza6 dokumenty, ale nie jest to tak, 2e,rie wiado-o, gdzie wyslae
odpowiedZ.

Radny Pan piotr Gurgielevicznawiqzaldo sprawy bud2etu gminy na
2012 rok, stwierdzil, 2e bud2et zostal opracowany ni miarg moZliwJsci ,wiadomo jaka jest slruacja pAr,yu tak samo i lminy . Analizujac p.o;Ln
budzetu to w 50'60%o to sE wydatki na oswiatg, j-e 2e\i nie uyr"tv -"zrii".J.;pozyskania Srodk6w na inwestycje, to z wrasnyci srodk6w niewiele moZna by
bylo zrobi6. Zwr6cil sig zproSbqo wywuzenii,wsrystkie sprawy s4waine,
ka2dy radny, soltys czy miejscowoSi ma sw6j prioryt et. yriktycLni. Uyt ,ru'
wszystkich spotkaniach w.solectwie Grqdy (-opr6cz ostatniego) , chcielismy
zrobii.odcinek drogi poloZony na terenie gminy, ale to mi"salarrcy prosili, b'y nierobi6, bo wtedy dalsry odcinek polo2ony ia teienie innych gmin ili UiJri"'
zrobiony , ale i tak pozostale gminy nic w tym kierunku nie iobi4.



Dodal, 2e my jako gmina odcinek drogi na terenie naszej gminy zrobimy, jak
nie w 2012 roku to w 2013 roku, nie nalezy sig na nikogo obra2a6, bo takie sq
fakty.

Pani Skarbnik zabieraiqc glos powiedzi ala, Le trzeba pamigta6 o zasadach
konstrukcji budzetu, kt6re zmienily siq od 201I roku po zmianie ustawv o
finansach publicznych. obowi4Tuje zasada dot. wysoiosci dochod6w Liezqcycn
a wydatki bieZqce, jezeli tworzymy bud2et to wysokos6 dochod6w bie24cych nie
mohe byt ni2sza ni2 wfalk6w bieZqcych plus nadwy2ka budzetowa. Naiwyzka
bud:Zetowa na koniec 2010 roku wynosila r34 tys., zi , zasadmusimy pilnowa6
nie tylko przy planowaniu wielkoSci budZetu, ale tak2e prry jego reaii)acji.
Dochody bie,qcena2012 rok zaplanowano w wysokoSciiOSlq.lOg,lZ 

"1,ryyqutki bie24ce w wysokoSci 20.g9g.657,63 zl, lesteSmy na minusie 25 .651,69
zl. OdnoSnie inwestycji. nawiq.zujqc do wypowiedzi Radnego pana Komackiego
yt:l!":: "ydatk6w 

maj4tkowych plan na 2OtZ roku 3.25i.764,13 A ,wyaat[
5.3 48.682,82 zl, r62nica 2.090.9 1g,69 nadwyikaz dochod6w defi cy 

-'
2.065.267'00 zl. odnosnie wielkosci wydatkbw inwestycyjnych, nie s4to tylko
nasze inwestycje, ale tak2e inne, dofinansowanie do buiowy A.o!i po*iuio*.;
w poprzednich latach, obecni e dlaEZG Dzialdowszczyzna na rok 2012 na
inwestycje wsp6lne w kwocie 107.475 zl.

Pan Stefan Borowski - mieszkaniec wsi Hartowiec poruszyl sprawQ
lydoow remizy OSP w Hartowcu, w jakim terminie Uqazie Uuaowriyrn"r, *Hartowcu, czy stara remi za bpdzie roibierana, jest tylu czlonk6w oSp, zabieraiqjedno. z pierwszych miejsc w zawodach, nie maj4 miejs ca, gdzie_"g; ;e 

'

spotyka6.
Radny Pan Andrzej foglcki.noqarl wypowied Lprzewodnicz4cego RadyGminy, niech skladajqwnioski i.zajmulasiE spraw4Zespofu Szk6l orofiy ,n0."sqzato bezposrednio odpowiedzialne . Zapyti,czy do budzetu na2012 iokDyrekcja Zespolu Szk6l zlo2ylawnioski ao'Uujzetu.
Pani Skarbnik Gminy wyjadnila, LepariDyrektor Zespofu Szk6l zloLrylawnioski jak kazdy dyrektor plac6wki.
Przewodniczqcy Rady Gminy powie dzial, Ze wnioski zg)aszane przez niegodo budzetu na20l2 rokdotyczyty,min. dr6g: ui ZuryUirirti.j"i ;;;;ia;qdy, ,n"pytanie w budzecie Gminy malazrasig ut zlryuiriska , a dlaczego nr.-^uilty riEobydwie drogi.

f an W6jt Gminy odpowiadaj4c na powyzsze wyja6nil, ie bylamo2liwo5i
zlo2enia wniosku w ramach programu 

,, S^che_fu. na,,, w ramach tego programu
realizowano zadaria na drogach w Rybnie,w Zabiinach, r6wnie2 na ulzarybinskqzlozylismy wniosek, byla opracowana dokumentacja, ale wniosek nieuzyskal akceptacji, dlatego, Ze drogaw pemym momencie urywa sig, dalej-przechodzi przez las, rok temu ,or u*iulna ten temat z Nadlednictwem
!a!o r!, ale lasy nie sqzainteresowane budow4Jrogi o nawierzchni asfaltowej,badziej zainteresowani s4 budow4 tej drogi zkruszywa.

.OdnoSnie drogi w Gr4dach, oferowiliSmy polozenie asfaltu na odcinku
naszej drogi, ale nie bylo to akceptowane prziz'mieszkah.Or,l"t" W?.lt 

-'-

zadekTarowal, Le je,eli inne samoriqdy bgdq chciaty wejs6 Gmina Ryuno bEazie



Iiderem, ale tak sig nie stalo. narok2072 ta droga nie zostala wprowadzona do
budZetu i nie zostanie, bo nie ma mozliwosci na dofinansowanri te.i drogi, na
odcinku naszej gminy i musielibysmyi4budowai z wlasnych srodk6w.bzis
staramy sig o pozyskanie koricz4cych sig srodk6w unijnych i te inwestycje
sqw budZecie.

Glos zabrala Pani soltys wsi Grqdy Agnieszka Wysocka w swojej
wypowiedzi nawiqzala do wypowiedzi W6jta, Le to niebyladecyzja tyiko
mieszkaric6w, ale wsp6lna decyzja. ran w-ojt wedy powied ziat, zL do granicy
Gminy chocia2 dzi6, dalej musimy porozmawiad z innymi gminami, lai WO;i
powiedzial, ze jezeli wam zrobimy do granicy nikt tego nii zrobi dalej.

Pan W6jt Gminy powiedzial, Le mial nadziejg na porozumienie sig z
pozostatymi samorzqdami, na budowg drogi, ale p6iniej okazalo sip, Ze nie s4
uregulowane wlasno6ci gminne tej drogi tych2e samorzqd6w.
w latach 2009-2010 byla mozliwos6 polozenia asfaltu na drodze do granicy
gminy. na rok 2012 nie ma_ Srodk6w na polo2enie asfaltu na drogg w 6.Ea""fr.

Pani Soltys wsi Gr4dy zapytala,kiedy pan W6jt moZe poiie prryiirz""y
termin asfaltowania tej drogi.
Pan W6jt odpowiedzial, 2e trudno mu powiedzie (, teraz zajmuje siE bud2etem
gminy na rok20l2.

. Przewodnicz-ecy R_ad_y Gminy stwierdzil , Ze gdyby byla akceptacja w tym
czasie droga w Grqdach b/aby 

lsfaltowana do grani.y g_iny, azisia; "sytua"la
finansowa jest gorsza, mamy. deficyt budzetowyl, czego do tej pory nie mieliSmy,ilwltfcj! siq-odsuwaiq problem bgdzie zty-.o fun WO;t ,apt*o*uf ,*.O.itsig.do radnych i soltys6w, by bez emocji pod.hodrie do spra*, il;j;praktycznie dopiero trwa rok, pozostaty jeszcze 3 lata.

W6jt Gminy powiedzial, Ze blazie staral sig jak najszybciej polo\(:
asfalt, na pewno nie w 2012 roku,ale w najbli2s zychlatach.W 2009 roku bylanajwigksza szansa na asfartowanie drogi w Grqdach Laris 

"r" 
uyi"uy iylr."rr;i .'utemat drogi.

Pani Soltys wsi Grqdy zabierajEcponownie glos poruszyla tematwyposa'enia strazak6w we wsi Crqdy, nie ma;EtitOw, wezy, naremizie niemapoloZonej blachy, gdzie wsrys&r.. ,g*i"y majaiotozone nowe dachy. Dod.ala,2e
1ub:"9? 

o to , by w tej w11o6;ip.dziato, ztii-mat"lmiejscowoJci ;";;;
doch6d z podatku wynosi 39 tyl. z*, jestto wie3 rekreacyjna, nie mamy
kanalizacji,placu zabaw, dojdiia dojeziora,remizasie ,l rozwala ,.fr'J.y no*qmotopompg do kt6rej nie mam.y.w!4,,,nasi stra2acy nie wziEli uaAan* tu_1.1u,
bo niernieli w czym jecha6,,gdzie kiedyS za;mowaii I miejsca * ru*oau.n.--

Pan W6jt odpowiedzial , ze 
,straLacy powinni zgasLae J"kie.":ep;or"Uy.Pan Miroslaw Remus mieszkaniec *.i G.qdy po*iedziar,ze dla wsi Grqaynic sig nie robi, wie6 nic nie ma ,to radni powinni o wieS zadbai, _i"r*J"V ,azawiedzeni, tylko przed wyborami *rryrtko sig obiecuje, poparfiSmf w-'-,wyborach radnych znaszegookrEgu i WOjta, mija;uz 3 kadencja,ale tomieszkaricom nic nie dalo_

t0



Pan W6jt Gminy odpowiadajqc na glos mieszkarica powiedzial, Le nic
nikomu nie obiecywal, w pierwszej kolejno6ci o czymzawsze m6wi realizuje te
wnioski inwestycyjne na kt6re moi:na uzyska6 dofinansowanie. Zawsze mial
obawy przed uchwalaniem budZetu, bo nie jest nigdy wiadomo, czy zaplanowane
Srodki na dofinansowanie sptynq. w roku 2009 byla mozliwos6 polozenia asfaltu
w Gr4dach do granicy gminy, bo mieli6my wolne Srodki.
Na tym dyskusja zostalazakortczona, Rada Gminy przystqpila do podejmowania
uchwal.

Ad. pkt.7.

Projekt uchwaly w sprawie Wieloletniej prognozy Finansowej Gminy
Rybno na lata 2012-2018.

fan W6jt Gminy wyjaSnil, 2e zgodwez ustawq o finansach publicznych
Rada Gminy zobowiqzana jest do okre6lenia wieloletniej prognozy hnansowej
gminy oraz prognozy kwoty dfugu i splat zobowiqz at nilatDOt)_20rc.

Pani ZdzislawaKanicz-- skarbnik Gminy dodala, 2e w wieloletniej
prognozie finansowej na lata 2012-201 g przyjgto wzrost og6lnych kwot
dochod6w i wydatk6w w latach 2012-2016, od roku 2}r7-przyjpto stare
wielkoSci dochod6w i wydatk6w.
W 20l2roku zwigkszono wysoko3d dochod6w biei:qcychw por6wnaniu do
planowanego wykonania w roku 201l, podobnie z wydatkamiw roku 2012
zwigkszono wysokoS6 wydatk6w-bie2qcych w por6wnaniu do planowanego
wykonania w 2011 roku, w wydatkach i dochodach przyieto reilne zabzJnia
Dodala, ze projekt uchwalyzostal wyslany do RIO, iUO ; Olsztynie po"yty"^i"
zaopiniowala projekt Wieloletniej progno4, Finansowej Gminy liyUno nu tutu
2012-2018.

Radni nie zglosili uwag ani pytan do projektu uchwaty na sesji.
Przewodniczqcy Rady Gminy wyjaSnil, ze Komisje stale Rady C_iny
pozytywnie jednoglosnie 

3oprniowaly projekt uchwaly * rpru."i" wieloletniej
f-rgenozr Finansowej Gminy Rybno na laL z}r2-2}le.nasigpnie przedstawil
uchwalg Regionalnej Izby obrachunkowej z dnia t6 grudnia z01l ioku w
sprawie _opinii o przedlo2onym przez W 6jtaGminy Rybno projekcie uchwaly
w_sprawie wieloletniej prognozy Finansowej Gminy Rybno ni rutu z0 rz-20 tg.
RIO pozytywnie zaopiniowala. projekt WieloLtniej prognozy Finansowej Gminy
Rvbno na 1ata2012-20r8 ( uchwala RIo stanowi-zarqJnrikdo protokolu ). 

-

W zwi4Tku z brakiem uwag i pytan na sesji z strony radnych
Przewodnic.Ecy Rady Gminy zamkns.dyskusjE i zarz4aiilgloslwanie nad
projektem_uchwaty w sprawie Wieloletniej prognozy f,inaniowe; Gminy Ryono
na lata 2012-2018.
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Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad 15 radnych
w obecno5ci 14 radnych jednoglo5nie 14 glosami ,, za' podjgla uchwalp
Nr XY/52l11 w sprawie Wieloletniej prognory Finansowej Gminy Rybno
lata20l2-2018 ( uchwala stanowi zalqcmrkdo protokolu).

Ad. pkt 8

Uchwalenie budzetu Gminy Rybno na 2012 rok.

Glos zabral Pan Edmund Ligman - W6jt Gminy, nvr6cilsip do radnych
o podjqcie uchwaly w sprawie bud2etu Gminy na rok 2012, powiediiat, Ze
przedlo2ony projekt bud2etu gminy na 2012 iok nie bgdzie latrvym buizetem.
Na co bylo mo2liwe zlo2ylidmyprojekty dla po4,stania SroatO#unl;ny.t ,.;uti.bpd4mo2liwo6ci trudno mu dziS powiedziet,' zporyskania Srodk6w
zewnptrznych nie zrezygnuje, ale trzeba zaberyieczy(, Srodki wlasne dla
poryskania Srodk6w zewngtrznych. Na realizaciE Uuazetu pracuje ,ig caiy rot,zadafiprrybywa, are zatym.nie id4 srodki, aby'dzieci i niaziei-i;t;;;..
warunki nauki , do oSwiaty jako gmina musimy r6wnie2 doloZryt.

NastEpnie Przewodnicz4cy Rady Gminy udzielil glosu przewodnicz*cemu
Komisji Bud2etu i Finans6w.

Radny Pan Andrzej Komacki _przewodnicz4cy Komisji BudZetui Finans6w powiedziar,na posiedzenie Komisji zostarazaproszona pani
Magdalena Anczykowska - Dyrektor Zespotu 

"SztOt 
w Rybnie, d;k;rj;

doty.cryla stanu oswiaty,bezpieczeistwa'w Zespole srtot, pu.ri"oy.e-iior rraaatniejest w posiadaniu protokolu z pr6by ewakuacyjnej uczni6w * i.rp;i;prowadzonej przez Powiatowq straz pozamq w iiziatoowie,le zeri ofaz'i siE, zedlabezpieczertstwa uczni6w trzeba wykonu6 dodutko*" zejicie ,., UiaU * aSrodki.

Komisja Bud2etu ilinans6w biorEc pod uwagQ pozytywnqopinig
pozostalych Komisji Rady pozyrywnt, ,uopinio*uti pb:*i Uraz"i, ClinyRybno na 2012rok.

Radny Pan Edward wisniewski stwierdzil, ze pewnie jak co roku korekty
bud.zetu y-.jqu roku bgd4 m9z9 w ciqgu roku tut ;ut -O*iipu" WO;ip".iu*i ,iemozliwo66 dofinansowania na jakqs inwestyc;g.

W zwi4zku z brakiem pltafr zestrony iaanych przewodnicz4cy RadyGminy po wystqpieniu przewodniczecego liomir.yi Bud2etu i Fi;;* R;;yGminy Rybno i dyskusji przedstawiiRidzie uchwatp Nr RIo.vIr-0120-898/l l
9yaau.O.rzi\_ajecego Regionalnej Izby Obrachunkowij w Olszrynie z dnia' 

'

1 6 grudnia 201 I roku w sprawie uyda-nia opinii o poedtozonyi prr"r rit:r^
Gminy Rybno projekcie uchwafy Uuaz"to*ej nu ZttZ.ot.
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Uchwalq Nr RIO.V[-0120-899111 Skladu Orzekaj4cego Regionalnej Izby
Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 16 grudnia 201 I roku w sprawie wydania
opinii o moZliwo5ci sfinansowania deficytu budZetowego przedstawionego
w projekcie uchwaly budZetowej przezGmingRybno na 2012 rok.

Stwierdzil,2e Regionalna Izba Obrachunkowa w Olsztynie wydala
pozyty\,v'qopinig o przedlo2onym przezpana W6jta Gminy Rybno projekcie
bud2etu na2012 rok oraz stwierdzila, 2e Gmina Rybno ma mo2iiwoSi
shnansowania deficltu budzetowego w wysokosci przedstawionej w projekcie
uchwaly bud2etowej na20l2 rok.

w 
"oviqzku 

z brakiem dalsrych pytahze strony radnych przewodnicz4cy
Rady Gminy zamknql dyskusjg i zarzqdzil glosowanie nad projektem uchwaty
w sprawie uchwalenia budZetu Gminy Rybno na20l2 rok.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawo$T sklad 15 radnych
11 

o!-ggrySci 14 radnych jednoglo5nie t4 gtosami ,, za" podjgla uchwa4
Nr XV/53/10 w sprawie uchwalenia bud2etu Gminy nyuno na 2or2 rol
( uchwala stanowi zalqcznik do protokolu).

fa1 W6jt Gminy podziEkowal Radzie Gminy za jednogloSne uchwalenie
byOggtu Gminy Rybno na rok 2012, powiediiat,zl lest io budzet trudnf, do
cigzkiej pracy. Podzigkowal pani skarbnik zaprrygotowanie projektu tuaz.tu.

Zapewnil, 2e dolo'ywszelkich staran, aby fozyska6 jak najwiqcej Jotacjii nealizowa( zaplanowane inwestycje.
Przewodniczacv Rady Gminy zarzrytz.il l0 minutowa p rzerwgdo godz.

1210.

Po przerwie Rada Gminyprzy.stryilado realizacji kolejnych punkt6w porzqdku
obrad w 13 osobowym skladzie, radny pan ran iakietski 

" 
opus"il ou*iy ,"r;r.

Ad. pkt 9

Rada Gminy prryst4pila do podejmowania uchwal.

1. Projekt Th*uty * rp*:^t:-Tlany Wieloletniej prognozy Finansowej
Gminy Rybno na lata 201 l -2019.

Pani Zdzislawa Kanicz- Skarbnik Gminy szczeg6lowo om6wila
proponowane ztniany, kt6re zostaly przedstawione w projekcie uchwaty, kt6ryradni otrzymali.

Radni nie zglosili uwag, ani py,tan do proponowany ch przezpana W6jtaGminy zmian w Wieloletniej prognlzy Finansowej Gminy Rybno na - '
2011-2019,w zwiqzku z czym.pizewodniczqcy naOy Cminy zamkn4l ayshs;g
i zarzqdzil glosowanie nad projektem uchwaty-w sprawie zmiany wieroretniej
Prognozy Finansowej Gminy Rybno na latailttiots.

IJ



Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady
15 radnych w sesji bralo udzial 13 radnych , jednoglo5nie 13 glosami
,, za" podjpla uchwal? Nr XV/54l11 w sprawie zmiany Wieloletniej
Prognory X'inansowej Gminy Rybno na lata 20ll-2019 ( uchwala stanowi
zalqcznik do protokolu).

2. Projekt uchwaty w sprawie zmian w bud2ecie Gminy Rybno na 20l l rok .

Pani Zdzislawa Kanicz - Skarbnik Gminy szczeg6lowo om6wila
proponowane przezpana w6jta Gminy zmiarry w budzecie Gminy Rybno na
201I rok. wyjasnila, ze niekt6re zniany s4niewielkie kwotowo w zwiqzku
z tym, 2e jestto koniec roku i dokonywane sq zmiany do wysokosci ich
wykonania w poszczeg6lny ch dzialach.

w zwiq.zku z brakiem uwag i pytan do projektu uchwary w sprawie zmian
w bud2ecie Gminy na2}ll rok przewodniczqry Iiady Gminy iamla$dyskusjp
i zaruqdzil glosowanie nad projektem uchwaly w sprawie ,iiun * budzecie
Gminy Rybno na 20l l rok.

Rada Gminy l elo-solvaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15
radnych w sesji bralo udzial 13 radnych , jednogloSnie 13 glosami ,, za ,,
podjpla uchwalpNr xv/55n1 w sprawie zmian w- bud2ecie"Gminy Rybno
na 20ll rok ( uchwala stanowi zalqcnikdo protokolu).

3. Projekt u"h*uly w sprawie Gminnego programu profilaktyki i Rozwi4Tywania
Problem6w Alkoholowych

Przewodniczqcy Rady. Gminy wyjaSnil, 2e Gminny program profilaktyki
b_yl omawiany na posiedzeniach statycir Komisji Rady .
Komisje Rady nie wniosly uwag ani doda*owyctr wniosk6w do projektu
Gminnego Programu po4tywnie go opiniujqc.

^ ., . \uei na.sesji w sprayig Gminnego programu Rozwiq"zywania problem6w
Alkoholowych i profilaktyki nie zabierail glosul w mviqzku i iry^
Przewodniczqcy Rady Gminy zarknSdyskusjg i zarzqdzilglosowanie nad
groje.t<tel uchyaly w sprawie Gminnego lrog."-u e.onhk;yki i Rozwilfwania
Problem6w Alkoholowych.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady
15 radnych w sesji bralo_udzial 13 radnych, jednogtoSnie l3gloJami ,, za,,
pgdigta uchwalg Nr XV/56/l l w sprawie Gmiiougo -p.ogr"-,ir"onru[tyr.i
i Rozwiqrywania problem6w Alkoholowych ( uchiala stirowi ,ilq;:iao
protokolu).
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4. Projekt uchwaty w sprawie okreSlenia przystank6w komunikacyjnych oraz
warunk6w i zasad korzystania, kt6rych wla5cicielem lub zarz4dzajqcym jest
GminaRybno.

Pan W6jt Gminy wyja5nil, 2eprzewoinikwystqpil o usytuowanie
przystank6w autobusowych, gdyZ wystqlil o dotacjE naprzew6z dzieci
i dorostych, Zeby m6c sig zalrzymal.

W zwi4pku z brakiem uwag i pytari do projektu uchwaly przewodniczqcy
Rady Gminy zamkn4l dyskusjE i zarzqdzil glosowanie nad projektem uchwaly
w sprawie okreslenia przystank6w komunikacyjnych oraz warunk6w i zasad
korrystania, kt6rych wlaScicielem lub zarzqdzajqcym jest Gmina Rybno.

Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady 15
radnych w sesji bralo udzial 13 radnych , jednogloSnie 13 glosami ,, za "
podjpla uchwalp Nr XV/57l11 w sprawie okre6lenia prrystankriw
komunikacyjnych oraz warunk6w i zasad korrystania, kt6rych wlascicielem
ltb z'arzqdzaiQcym jest Gmina Rybno ( uchwala stanowi zaticznik do
protokotu).

5. Projekt uchwaly w sprawie okreslenia szczegolowego sposobu konsultowania

7 
rad1m1 dzialalnodci pozytku publicznego lub organizaclami pozarz4dowymi

i podmiotami, o kt6rych mowa w art.3 u;t.3 ustawy o dzialalnoSci po-44k;
publicznego i o wolontariacie, projekt6w akt6w prawa miejscowego w 

-

dziedzinach dotycz4cych dzialalno6ci statutowej tych organizacjil

.Przewodnicz4cy Rady Gminy stwierdzil, Ze Komisje pozytywnie
zaopiniowaly projekt uchwaly, po czym zwr6cil sig do radnych'z' pytaniem
c4' ktos zradnych chcialby zabrai glos w sprawie okreslenia szczeg6lowego
sposobu konsultowania z radami dzialalnoSci pozytku publicznego lu.b
organizacjar:ai pozav4dowymi i podmiotami projekt6w akt6* p.i*u
miejscowego w dziedzinach dotyczqcych dzialainodci statutowej tych
organizacji.

W zwi4gku z brakiem uya.g i pyan do projektu uchwaly przewodniczqcy
Rady Gminy zar:*;n$ dyskusjE i zarzqdzil glosowanie nad piojektem u"t *ui
w sprawie okreslenia szczegllowego sposobu konsultowania i radami
dzialalnodci pozy'tku publicznego lub organizacjami pozarz4dowymi
i podmiotami, o kt6rych mowa w art.3 ust.3 uriu*y 

-o 
dziatalnosci pozytku

publicznego i o wolontariacie, projekt6w akt6w prawa miejscowegow dziedzinach dotyczqcych dzialalnoSci statutowej tych organiziji.
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Rada Gminy w glosowaniu jawnym na ustawowy sklad Rady
15 radnych w sesji bralo udzial 13 radnych , jednogloSnie 13 glosami ,, za"
podjpla uchwalp Nr XV/58/il w sprawie okresreniatczeg6lowego sposobu
konsultowaniz z radami dzialarnosci pozytku publicznego tub orlanizacjami
pozarzqdowymi i podmiotami, o kt6rych mowa w art.i ust.3 urt"roy o
dzialalnosci pozytku publicznego i o wolontariacie, projekt6w akt6w prawa
miejscowego w dziedzinach dotyczqcych dzialalnoSci statutowej tyctr
organizacji ( uchwala stanowi zalqcnikdo protokolu)

6. Projekt uchwaly w sprawie planu pracy Rady Gminy Rybno na 2012 rok.

. _ 
Przewodniczqcy Rady Gminy stwierdzil, Le przedloirylRadzie Gminy

projektplan_pracy Rady, jest to trudne do przewidzenialakie tematy 
--)

w trakcie roku Rada bEdzie musiala podejmowai, kt6re ivynikn qzpotrzeb
dlatego jest.to. ramg*y plan pracy nuayl * zwiqzku p.ort .;"jo i.lff"i..W zwi4zku z brakiem pytari ze strony radnych oarrosrri" ;."j"d;;;,pracy Rady na 2012 rok przewodnicz4cy Rady Gminy poddal p.i!r.r"'*""r"
Rady projekt uchwaty w sprawie planupracy nuay C-iny nyUno.iu ZOIZ .ot.

_ Rada Gminy w glo-sowaniu jawnym-na u.t",ooroy sklad Rady 15radnych w sesji bralo udziat 13 radnych, jednogto5nie 13 glosamil za,,podjpla uchwalg Nr XV/59/ll, w sprawie ptanu pracy Rady iminy ny'Uoo n"2012 rok ( uchwala stanowi zalqczrikdo piotokofi).

NastEpnie Rada Gminy zatwirerdzilaprzyjpte przezKomisje plany pracy na2012 rok.

7. Projekt r.ly?y w sprawie planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady GminyRybno na 2012 rok.

. 
Przewodnicz4cy Komisji Rewizyjnej pan Jan Fafifski powiedzial,2e

Komisja l"y{nu n"ypracowala projett planu pracy Komisji na 20l2rok, kt6ryprzedHada Radzie Gminy do zatwierldzenia.
Radni nie zglosili uwag ani dodatkowych- pl,tari do projektu planu pracyKomisji Rewizyjnej w mtiqzku z crymprzewodniczqcy Rady Gminy zarzqdzilglosowanie nad projektem.l"hyuly w sprawie planu pracy Komisji RewizyjnejRady Gminy Rybno na 2012 rok.

- _ 
Rada Gminy w glosow_aniu jawnym na ustawowy sktad Rady15 radnych w sesji bralo udlzial 13 radinych, jednogloSnieif gbr";il 

"u 
,,

podjgla uchwalp NrXV/60/ll w sprawie if"nu pru"ykomisji R-ewizyjnejRady G miny Rybno na 2012 rok ( uchwaia rt*JU ialqcznik"dop.".il,f 
" 

l.

l6



8. Rozpatrzenie skargi na dzialanie W6jta Gminy.

_ _ 
Przewodnicz1cy Rady Gminy wyjaSnil, 2e na jego rEce wptyngla skarga

od Klubu Radnych ,, samorz4d z Mieszkaricami - na [ziararnosS wojtu Gminy
ga sesji w dniu 20 grudnia 201I roku o czym informowal Radg.
Zwr6cil sig do Klubu Radnych ,, Samorz4d z Mieszkaricam i,, z uwag4 2e ta
skarga mogla by by6 potraktowana jako anonim, gdy2w imieniu Khibu Radnych
,, Samorzqd z Mieszkaricami " jest podpis nieczytelny, a powinna byi albo
yl9cz+tka albo podpis czyi'elny, kto w imieniu fiubu wysigpuje, bo w imieniu
Klubu moZe wystqpi6 kaldy i napisad co chce. Nie t attu;eiej ,tu.gi.iato
anonimu, wie, ze jest podpisana rEk4 czlonka tego Klubu, ale- doku-ment m6wi co
lnnego, 

jest bez crytelnego podpisu. poniewaz ria SwiadomoSe , ze tl skargE pisze
Klub Radnych wigc podejmuje peln4procedurg rozpatrywania skargi co t-ak
yprywle do tej pory nie mialo miejsca. Skargg muii pizekaza(,ao ftomigi
Rewizyjnej Rady Gminy, dlatego zwracasiE do erz"wodnicz4cego fomlsji
Rewizyjnej by po sesji zwolar posiedzenie Ii.omisji Rewizyjnej ilo pori"L"ni,
przekazal stanowisko Komisji, dratego, ze skarga, jezeri rna uye w.rreriorra- .ra
sesiE Rady Gminy musi byc przygotowany proj-ekt uchwaty ze stanowiskiem.
Skarga musi byt roryatrzonaw okre.lonl-^t".rrrini", u nurtgpnu ,.rju oJUia"i.
sig jeszcze w tym miesitcu, a pelna procedura musi by6 zaciiowan ; . --'

. Przewodniczacy Komjsli Rewizyjnej pan Jan panristi odpowiedzial, iew ci4gu tygodnia zwola posiedzenie romisji drazbadaniazasadnosci skarsi.

Ad. pkt. 6 cd. Wolne wnioski izapytania

, -. Pg 
]V6jt Gminy po.informowal Radg Gminy, 2e Klub Radnych,, Samorz4dzMieszkahcam!', zloiryl do.W6jta pism u"-r pyt^i*rri *.u;;;h';;;;il"

informacj i publi cznej, w nv iqzl.o z- czy m.rdzieiu f luUowi info,,nu.; i "ffi "usesji.
l. W ramach dostEpu do informacji publicznej prosze:

1)o ujawnienie kwoty na jakq zostalawyceniona remiza OSp w Hartowcu.

WyjaSnil, 2e nie mo2etego ujawnii, gdy2nie ma jeszcze decyzji
ostatecznej' to co wie na ten temat, to wie od os6b trzecich i nie moze"tegoujawni6, bo sfu2by pana Wojewody odwoluj4sie oO tej wyceny, ":*iiil*a^dobra wvcena. Nie ma decvzji ostatecznej i tat i4mror- 

^i:i ii'iii"-i*trf,,uue .
2) w kt6rym roku swojej kadencji pan 

_W6jt 
planuje budowg nowej remizy

w z zapleczem, jak w starej OSp w Hartowcu. 
"
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W tym roku budZetowym, jest ujpta budowa, sq Srodki, jeZeli radni bEd4
chcieli budowai, to bqdziemyi4budowa6. przy kahdej inwestycji musi by6 dobra
atmosfera, jak jej nie bgdzie ,to 2lebpdzie siE nam wszystkim budowalo
i rozbudowywalo.

3 ) jakie sq Pana plany co do lokaliza cji remizy w Hartowcu.

Na terenie Hartowca ma tylko jeden teren gminny, kt6ry iest uzbrojony, jest
doprowadzona woda, swiatlo odpowiedni teren grunt6w , droga dojazdowa, niejelt to przy szkole. Wystq:1y na remizg, garaz iparking. nEdzie konsultowal sig
z PrezesemiZarz4dem oSp w Hartowcu, o tym ie2 bgdzie decydowala Rada.
JeZeli ktos bgdzie wskazywal inny teren, to Rada Gminy musi wskazai srodki na
wykup takiego gruntu. My mamy grunt gminny, nieodplatny i bardzo dobry
grunt.
Klub Radnych prosi r6wniez o wyjasnienie kilkukrotnego uirywanego ptzez
W6jta Gminy na obradach sesji Rady Gminy stwierdzeiia ,, jest do6'rze ,,.

^ Pan W6jt Gminy zwr6cil sip do przewodniczqcego Kiubu Radnych
,, Samorzqd zMieszkahcami " podpisal sig pan Andrzejkorna"ki o r"galrri"niu
okreslenia, kt6rego uzyr enigmatyczne, bo to okre3lenr"l"rt *i"to^u"^..
Radny Pan Andrzej Kornacki stwierdzil, jak sam fan WOlt powiedzial, to
okre6lenie ma wiele znaczeh, ale pan W6jt Gminy potraktowal wbardzo
nieelegancki spos6b radnych, ja zadawaremte pytania, ale radni te2 powinni
wiedzief, tu nie ma tajemnic.

. Pan W6jt Gminy zapytalradnego, co pan mial na mySli piszqc okre3lenie
g1iS1atf9zne., niech wyjaSni wszystkim, co mial na mySli.
Wywiqzala sig kr6tka dyskusja pomigdzy panem W6jiem ,a radnym panem
Andrzejem Kornackim na temat udzielania sobie nawzajem wyjasnieri
i odpowie&i, informowania Rady, bo o crymRada ma aecyao#ae po*irulu
wiedziet,, a powiedzenie ,, jest dobrze ,' nic nie wyjaSnia .

Pan W6jt Gminy 
)l"yjaS.nil, co mial na mySii m6wi4c, ze ,, jest dobrze,,,

ztego wzglgdu tak m6wil,.bo bal siEtego, lepiej, ze wptynpla r[u.gu nu rri.go oo
Przewodniczqcego Rady nie ujawniai4c tegi iwczes"i", jay a""lfi"riui!"^.;
jeszcze nie bylo.
Pism z Hartowca szlo i te pisma nie pomogry nic, are jeszcze przedruiryry carqprocedurg. uwu2a,2e projekt jest bardzo do--bry, bo od miejscowosci Katlewo do
cmentarza sanowe chodniki, nowa droga asfaltowa, przez carqwies jest chodnik,
na-pewnym odcinku jest 6cie2ka rowero wa, 2 przystanki autobusowe i ar"t"go
m6wil, 2e jest dobrze, nie m6wil lekcewazqco. Cala procedura przebudowy Logi
i mostu rus-zyla. nie r6bmy nic, 2eby nie pnedlu2at,,je2eli bgdziemy opierli siq
na skargach to. caly tok prac moZe sip pnedluLyl.

. .. Odno5nie odpowiedzi na wnios& w ramach dostEpu do informacji

fPl::ryi y temat umorzeri podatk6w w 20 l0 i w 201 i roku oOpo*i" ,irt ,t" nu
KOleJneJ sesjl.
Kolejne pytanie w ramach dostgpudo informacji publicznej zlo?onej przez
Klub- proszq poda6, kto prowadzi obstugg finansowqbudz"L C_i"y,;itielt.
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najakich zasadach zostal wybrany podmiot wykonujqcy t4uslugg i najaki okres.
Obsfugq finansow4 bud2etu gminy prowadzi Bank Spoldzielczy w

Rybnie, Bank zostal wybrany na zasadach zapytania o cenq, jako gmina nie
musimy przeprowadzaf przetaryutj. do 14 ty6. euro. Bank dal takie korzystne
warunki, 2e nas ta obsluga nic nie kosztuje, obsluguje bud2et gminy i jednostki
organizacyjne.
Nastgpnie zapytal radnego Pana Rozentalskiego czy wiedzial o zlolonej skardze
na dzialalnosi w6jta Gminy, radny potwierdzil, ze wiedzial o zlo2onej skardze.
Radny Pan Andrzej Komacki powiedzial, Ze nam zale\, by Bank Sp6ldzielczy
w Rybnie obslugiwal budZet gminy, na jaki okres, z wyja3nieri wynika, 2e od
stycznia szkoly bEd4administrowane oddzielnie. Je2eli ten bankjest najtanszy,
najblizej i pracuiqw nim nasi fudzie,zaleiry nam by miat umowg jat nalaluzel
zgodnie z prawem.
odnosnie odpowiedzi na stwierdzenie,, jest dobrze" pan w6jt odpowiedzial,2e
mial takie prawo, ale zapytanie z jego strony bylo konkretne jaka jlst wycena
remizy oSP w Hartowcu, a czy jest chodnik i stwierdzenie w zwiazku-zMm.ze
jest dobrze, to nie byla orlpowiedz na jego pytanie na sesji. R6wnie dobrze *ogr
Pan w6jt powiedzief wtedy, to co powiedzial dzisiaj, Le nie moLepowiedzied, bo
nie.ma ostatecnej decyzji, a nie,2e jest dobrze, dlatego mozna byio snui
podejrzenia, a za slowami ,, jest dobrze ,,,' te| wiele spraw moZe ,iq k ye 1* ,u
slowem ,, enigmatyczne ".

^ ._ lT W6jta Gminy odpowiedzial, Ze do 5 stycznia mamy umowy z Bankiem
Spoldzielczym w Rybnie, bo od 5 stycznia 2012 ioku odlqczimy szkoty, do te.j
pgry Bank mial umowE na2lata, nie mo2emy tak dlugo wiqzaisip umow4 bo
chcemy bytnabiehqco.
M6wil, 2e ,, jest dobrze", bo mial obawy, co do Waszego dalszego dzialania,
czego prrykladem jest skargana niego, zeby to dalej nii poszlo. Lepiej, Le ta
skarga jest na niego niz mialoby to id6 dalej i 

""prui 
dobiq* spilpraci'z

wladzarni wojew6dawa. Ta skarga jest nu ni"go, dlatego, i",ri. po*i.CIlut nujakqkyotg zostatawyceniona remiza w Harto;cu, nie mogt tego powiedziei.
Radny Pan Andrzej Kornacki zabienjqc powiedziallZe Ipanu W6jtowi

ijemu, jak i innym radnym zVlezy,2eby w g;i"i" wszystko szlo do prroiu, _u
Pan prawo mnie ocenia6 w taki, a nie inny spos6b, dobrze ,Ze sig r6znimy, ale
spr6bujmy sip r6znii w miarg zgodnie.
odnosnie Klubu Radnych,, Samorz4d zMieszkaicami" nie jest to liczny Klub,
liczy 3 radnych Pan Jan Rozentalski, pan Bogdan Kopariski i moja osoba. Nie
jest to Klub opozycyjny , chcemy zebyscie paristwo o tym wiedzie li, nie zareiry
nam na psuciu i przeszkadzaniu. Dodal, 2e moimaby powiedziei , Le'Ojcem
Chrzestnym Klubu jest pan W6jt, nastgpnie prryto"ryi temat, kt6ry fomtp
opiniowaty negatywnie, a dotyczqcy powiEkszenia Welskiego parku , pdniei
sytuacja sig zmienila, i po rozmowie z radnymi trzebabyro imienie zianie i"zaiq(,
porytywne stanowisko.

W6jt Gminy odpowiadaj4c na powylszepowiedzial, 2e kiedy
docieramy do dokument6w i okazuje sig ,ie dla nas z tego tytufu mogq by6
pozytywne posrurigcia, prosilem o pozytywne stanowisko i podjgcie ichwaty.
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Odno6nie Klubu Radnych ,,Samorz4d z Mieszkafcami " proszg mi nie
przypisywa6 powodu jego utworzenia, bo Klub to Ze$cie tworzyli zanim sig
Rada zawiqzala.

Radny Pan Bogdan Kopariski powiedzial, 2e na spotkaniu z mieszkaricami
Pan W6jt powisdzial,2e mieszkafrcy decyduj4 gdzie bgdzie wybudowana remiza.

Pan W6jt powiedzial, Le podtrzymuje to co powiedzial, to mieszkaricy
decyduj4 w tym czasie bylarozvvuhana mo2liwoS6 pozyskania gruntu pod
budowE od SKR Rybno, ale SKR sprzedal grunt i jest on wlasnoSii4prywatnq.

Radny Pan Bogdan Kopanski powiedzial, 2e ZarzqdDr6g Wojew6dzkich
mieszkafc6w oszukal, mieszkaricy co innego glosowali, a co innego zrobiono,
dlatego 2esmy siE odwolywali , niech pan w6jt nie m6wi, ze to prieszkadzalo, bo
jak nas tak potraktowano, zmuszeni byliSmy sig odwotywad. DaiiSmy panu
w6jtowi woln4 rqkg i nie przeszkadzalismy, a jak kolega pytal 3 0 

"i"r* "u 
201 1r,

to Pan w6jt powiedzial, ze nic w temacie nie wie, a 1l maia 20l l roku remiza
zostala sprzedana.

Pan W6jt Gminy wyjaSnil, 2e zostalawydana decyzjao przejgciu zmocy
prawa, a sprzedana bpdzie wtedy jak pieni4dze b9d4w kasie gminnej.

_ PrzewodniczqcyRady Gminy zapytal,iloma dzialkamiwlasnymi
dysponuje Gmina Rybno w9 ws! Hartowiec , aby moimatam wybudow a6 rcmizg,
jeZeli mieszkancy mieliby decydowa6, jak4 majq mo2liwoS6.

Pan W6jt Gminy odpowiedzial, Ze jest 1 wigksza dzialka gminna,
wczesniej rozmawial zprezesem SKR, kt6rypowiiazia+,2e jezelibqdziepotrzeba
to grunt taki zostanie przekazany. w tym momencie pan preles sKIi sprzedar
grunt w rQce prywatne i nie mamy o czym rozmawia(, na temu t"go gruntu.
Teren gminny jest odpowiedni i bardzo korzystny, nie musimy .X ni"go iu"ie ,jest uzbrojony obszarowo .vq'lstarczy na remilg, ia garazi na iarking.- 

'
Radny Pan Andrzej Komacki zapytalradnego Raay eoiiatu

Dzialdowskiego Pan Janusza Kaczmarka - piiewodnicz-qcego romiril Rotnict*a
cry bpdzie rczpatrywana sprawa klqski susry i wyceny 

"ik6d, 
pr"i"Komisjg

Rady Powiatu.
Radny Powiatu Dzialdowskiego pan Janusz Kaczmerek odpowied ziar, zepetycja rolnik6w z Gminy Rybno w sprawie odszkodowania ztTturuklgski suszy

w roku 201 I bgdzie rozpatrywania nanajblihsrymposie&eniu Komisji 
'

przewidywanym w stycznia 2012 roku w temacie pomoc finansowa dla
gospodarstw rolnych w ramach programu Rolno_ Srodowiskowego.

Mieszkaniec wsi Hartowiec pan Stefan Borowski nawi4Taiw swojej
wlpowiedzi do tematu budowy rgmizy , stra2acy zHartowcani" rnuja ,if ga"i.
spotyka6, s4aktywni w swoich dzialania,a brakuje im miejsca 

"" $;kil;.Zqlo:iluwage, Ze rolnicy zaorujqrowy przydrozie,nie nalezy karad takich
rolnik6w , ale zobowi4za6 ich aby,ru,ro*o1" wykopali.

Radny Pan Tomasz W.ggr4,nowski _ radnypowiatu Dzialdowskiego
podzipkowal Panu sohysowi wsi Hartowi ec,2e-zaprasza radnych powiatwych
na wigilig, pogratulowal mu pomysly, ze org.aniz$itakie spotkania i to
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zndzialem miejscowego ch6ru, nastEpnie w imieniu Rady Powiatu zlozyl
wszystkim uczestnikom sesji Zyczenia z okazji zbliaaj4cych siq Swi4t BoZego
Narodzenia.

Przewodnicz4cy Rady Gminy poinformowal Radq Gminy o petycji
rolnik6w jaka wplynqla na jego rQce, po czym jqodcrylal. Dodal, 2e ztre{citej
petycji nie wynika czego od niego siq oczekuje .

Nastgpnie pokr6tce om6wil jakie byly zasady szacowania szk6d, mozliwoSci
uzyskania pomocy w nviqzkt z klgskq suszy, kt6ra obejmowala tylko niekt6re
rejony naszej gminy.
Wywiqzata siE dyskusja na temat mo2liwo6ci zajgcia sig tematem , insty'tucji,
kt6re maj4wpb"w na tworzenie rozstr4rgnig6 w sprawie,krzywdzqcym
stanowiskiem dla rolnik6w, kt6rzy majqprodukcjg mieszan4nie mog4 skorrysta6
z kredyt6w preferencyjnych w zwi4Tku z suszqjaka miala miejsce w gminie.

Ustalono termin nastgpnej sesji Rady Gminy na dzien 30 grudnia 2011 roku
na godz.900 bezudziafu w sesji soltys6w, planowane sqtylko ,-i*y rv
bud2ecie w zwiqTku z kofcem roku bud2etowego.

Ad. pkt.9

Po wyczerpaniu porzqdku obrad sesji Przewodniczqcy Rady Gminy
Pan Marian Ligman podzigkowal wszystkim uczestnikom sesji za udzial
i zamkn4l obrady XV sesji Rady Gminy Rybno.

Przewodni\zecy Rady G m i ny

va$f,ieman
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